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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden bordade tillfälligt ärendet till efter behandlingen av ärende 6 på 

föredragningslistan. 

2. Stadsdelsnämnden beslutade – när ärendet återupptogs – att besvara medborgarförslaget 

från Britt Runling om en hundrastgård i Farsta strand med hänvisning till nämndens 

beslut att tillstyrka ett annat medborgarförslag om en hundrastgård i samma stadsdel – se 

§ 6 punkt 1. 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen hade 

redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2018-02-20. 

 

 Hundrastgård i Farsta strand 

Inlämnat av Britt Runling.  

Dnr 1.2.4-49/2018.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) föreslog att nämnden tillfälligt skulle bordlägga ärendet till efter 

behandlingen av ärende 6 på föredragningslistan, som också gäller medborgarförslag om 

hundrastgårdar. 

 

När ärendet återupptogs föreslog ordföranden att medborgarförslaget skulle besvaras med en 

hänvisning till nämndens beslut att tillstyrka annat medborgarförslag om hundrastgård i 

samma stadsdel – se § 6 punkt 1.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 3  Utegym i parken Olympiaplan i Tallkrogen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag från Pär Mohlin om utegym i parken Olympiaplan i Tallkrogen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Pär Mohlin att ett utegym ska placeras i anslutning till 

lekplatsen i parken Olympiaplan i Tallkrogen. Ett utegym i parken är en liten insats som 

skulle vara bra ur ett folkhälsoperspektiv.  

 

I stadsdelsområdet finns sju utegym och Tallkrogens närmaste utegym finns i 

Oppundaparken i Svedmyra, ungefär 1,2 kilometer från Olympiaplan. Förvaltningen är 

positivt inställd till utegym som ger möjlighet till gratis träning. Men att anlägga ett utegym 

är förenat med ganska stora kostnader och vi gör bedömningen att ytterligare ett utegym så 

nära Oppundaparken inte är prioriterat i nämndens investeringsbudget för i år. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-12. 

Dnr 1.2.4-682/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag och lade fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att etablera ett utegym i Olympiaparken under 

2018. 

 

Olympiaplan/Olympiaparkerken är en naturlig samlingsplats för alla i Tallkrogen. Här finns 

en bra lekpark, knatteplan, boulebana samt grillplatser. Parken har stora gräsytor i 

kombination med uppvuxna träd. Olympiaområdet har som namnet antyder en förankring i 

idrott, många av gatornas namn är namn på olympiska idrotter med Lingvägen som exempel 

där officeren Ling lade grunden till truppgymnastiken. Viktor Balck var en av grundarna till 

den olympiska rörelsen. Här finns också lite mer udda namn som Pärkspelsvägen.  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

8 MARS 2018 

SIDA 6 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 

Farsta har en idrottsprofil och var är det inte naturligare att befästa detta än i 

olympiaområdet. 

 

Ett gym i parken i kombination med lekplats och knatteplan kan ge många stor glädje 

samtidigt som det bidrar till en stärkt folkhälsa.  

 

Vi förordar därför att förvaltningen ändå bifaller medborgarförslaget. Pär Mohlin uttrycker 

ju tydligt att han bara önskar några få saker (”räckhävsställning, dipställning och kanske en 

bänk för magövningar”); det skulle antagligen kosta betydligt mindre än 700.000. Om 

investeringsbudgeten för 2018 ändå inte räcker för detta förordar vi att skjuta upp det till 

2019 snarare än att avböja medborgarförslaget. 

 

Pärk är ett gammalt gotländskt bollspel som utövas utomhus. Bollen, som är tillverkad av 

ullgarn lindat kring en hårdare kärna och täckt av garvat fårskinn, skall slås med handen eller 

sparkas med foten, på volley eller efter första studs. 

 

Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt förslag  

från Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 
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§ 4  Plan för att rensa Forsån 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag från Gunnar Björkman om en plan för att rensa Forsån. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Gunnar Björkman att förvaltningen upprättar en plan för 

rensning av Forsån. Vidare föreslår han att avbrutna träd längs Drevvikens och Magelungens 

stränder tas bort. 

 

Forsån förbinder Magelungen med Drevviken. Förvaltningen har beställt röjning och 

borttagning av träd längs ån. Arbetet kommer att utföras under vårvintern 2018. De avbrutna 

träd som ligger vid sjöstränderna har medvetet lämnats där som så kallade biodepåer, det vill 

säga platser som bidrar till ökad biologiskt mångfald. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-12. 

Dnr 1.2.4-737/20x7 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Markering av äldre vägar och räcken 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag från Gunnar Björkman om markering av äldre vägar och räcken. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Gunnar Björkman att sly röjs på gamla Orhemsvägen i 

Sköndal och att ett gammalt vägräcke längs Fågelviksbacken i Fagersjö renoveras. 

Historiska lämningar som dessa bör iordningsställas och skyltas till glädje för de som 

passerar.    

 

Förvaltningen instämmer i att historiska avtryck gärna ska bevaras och uppmärksammas. 

Slyröjning kommer att utföras längs den gamla vägsträckan i Sköndal kommande höst–

vinter. En renovering av vägräcket bör vara möjlig att finansiera inom ramen för 

trafiknämndens projekt Magelungens strandpromenad som planeras vara klart 2019.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-06. 

Dnr 1.2.4-736/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Hundrastgårdar i Hökarängen, Farsta och Farsta strand 

Inriktningsbeslut och svar på tre medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden tillstyrker medborgarförslag från Agneta Törnqvist om en 

hundrastgård i Farsta strand enligt förvaltningens förslag och omdisponerar 250 000 

kronor från årets budget för reinvesteringar för ändamålet. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag från Lena Ramirez Iderström om en hundrastgård för små hundar i 

Hökarängen. 

3. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

medborgarförslag från Inger Bådal om att utöka hundrastgården mellan Farstaängen och 

Nynäsvägen. 

 

Ärendet 

I tre medborgarförslag föreslås hundrastgårdar i olika stadsdelar i Farsta. Förvaltningen 

föreslår att en hundrastgård anläggs i Farsta strand, enligt förslag från Agneta Törnqvist. För 

att finansiera rastgården föreslår förvaltningen att medel omdisponeras från årets budget för 

reinvesteringar. De två andra förslagen bedöms inte kunna genomföras. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-08. 

Dnr 1.2.4-586/2017 (Lena Ramirez Iderström), 1.2.4-753/2017 (Inger Bådal) och 1.2.4-6/2018 

(Agneta Törnqvist). 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Demokratiundersökningen 2017 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av Stockholms stads 

demokratiundersökning 2017. 

 

Ärendet 

En demokratiundersökning har genomförts i staden under 2017 med frågor om förtroende för 

stadens verksamheter, hur invånare kan påverka, stadens information och upplevd 

diskriminering. Undersökningen visar att en majoritet av invånarna i Stockholm inte känner 

till hur de kan påverka beslut i olika frågor och att de inte vet vart de kan vända sig för att få 

information. Resultatet för 2017 visar på en ökad okunskap jämfört med tidigare 

undersökningar. Förtroendet för stadens verksamheter är ändå gott. 

 

Svarsunderlaget är relativt litet vilket gör att det kan vara svårt att dra slutsatser i enskilda 

frågor. Dock framkommer viktiga tendenser, bland annat ett fortsatt behov av att initiera och 

stimulera invånare till ett ökat deltagande i frågor som rör nämndens ansvarsområden. Det är 

också fortsatt angeläget att förbättra information från förvaltningen. Ett arbete med 

bemötande och likabehandling är fortsatt viktigt. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-12. 

Dnr 1.2.1-80/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

De rödgröna partierna tackar stadsdelsförvaltningen för redovisningen och konstaterar också 

som förvaltningen att det enbart är 44 procent eller 230 personer i Farsta som besvarat 

undersökningen.  Av dessa 230 har dessutom mellan 10 – 50 personer svarat vet ej på många 

av frågorna. Våra partier ser ett behov av att på sikt ersätta denna form av ytliga enkäter från 

marknadsundersökningsföretag med regelbundna mer professionella studier av invånarnas 

syn på demokratisk påverkan och utveckling i samverkan med förslagsvis något universitet 

eller högskola. 
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Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Demokratiundersökningen för Farsta visar att en stor andel av de svarande i Farsta inte vet 

vart man ska vända sig eller hur man kan påverka olika frågor. I Farsta svarar också många 

av de kvinnor som upplevt diskriminering att det har skett inom stadens verksamheter. 

Samtidigt har äldreomsorgen lågt förtroende, endast en tredjedel av Farstaborna har 

förtroende för äldreomsorgen.  

 

Mot bakgrund av de ansenliga belopp som de rödgröna partierna satsat under 

mandatperioden för att utveckla demokratin måste detta ses som ett stort misslyckande. 

 

De rödgröna lägger stor vikt vid lovvärda frågor som demokrati och inflytande  men har 

svårt att uppnå resultat i praktiken. Vi anser därför att det vore på sin plats att utvärdera de 

olika aktiviteter som haft som mål att utveckla lokal demokrati för att förstå varför de inte 

uppnår den eftersträvade effekten. 
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§ 8  Stadsdelsnämndens sammanträden och Medborgarforum 2018 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden genomför återstående sammanträden under 2018 enligt följande:  

 Sammanträdet torsdag den 17 maj genomförs i församlingshemmet vid Stora 

Sköndals kyrka i Sköndal. 

 Övriga sammanträden genomförs i konferensanläggningen på Storforsplan 36 i 

Farsta centrum. 

2. Nämnden anordnar Medborgarforum i Farsta strand tisdag den 20 mars klockan 18.00. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har de senaste åren genomfört några av sina sammanträden i andra 

stadsdelar än den vanliga, som är Farsta centrum. Dessutom har nämnden anordnat ett antal 

mestadels välbesökta Medborgarforum i olika stadsdelar – ett tillfälle för Farstabor att 

samtala mer informellt med lokala förtroendevalda.  

 

Nämnden har ännu inte hållit något sammanträde i Sköndal. Förvaltningen har haft svårt att 

hitta en lokal i stadsdelen som är lämplig ur alla aspekter och överlåter åt nämnden att ta 

ställning till om Stora Sköndals kyrka kan vara ett möjligt alternativ. 

 

Efter diskussion i demokratirådet föreslår förvaltningen ett Medborgarforum i Farsta strand 

tisdag den 20 mars klockan 18.00. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-06. 

Dnr 1.1-74/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag 

– se punkt 1 vid BESLUT ovan. I detta instämde Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L). 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) instämde med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förslag från samtliga partier. 
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§ 9  Avsägelse i stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner avsägelse från Annika Nyström Karlsson från uppdraget som 

ledamot i nämndens råd för funktionshinderfrågor. Platsen lämnas vakant i väntan på ny 

nominering från HSO Stockholms stad. 

 

Ärendet 

Den 18 november 2014 utsåg stadsdelsnämnden Annika Nyström Karlsson som en av sju 

ledamöter i nämndens råd för funktionshinderfrågor för mandatperioden 2015-2018. 

Nyström Karlsson har nu meddelat att hon avsäger sig uppdraget.  

 

HSO Stockholms stad (Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Stockholms stad), som 

samordnar nomineringarna till de råd för funktionshinderfrågor som är knutna till stadens 

nämnder, har ännu inte lämnat in någon ny nominering. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner avsägelsen från Annika Nyström 

Karlsson och lämnar platsen vakant i väntan på ny nominering från HSO. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-14. 

Dnr 1.1-47/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 10  Riktlinjer för barnsäkerhet i stadens förskolor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till riktlinjer för barnsäkerhet i stadens förskolor. 

2. Nämnden anför därutöver att riktlinjerna bör kompletteras i lämpliga avsnitt med 

åtgärder vid driftsavbrott gällande dricksvattenförsörjning samt elförsörjning. En 

tydligare skrivning avseende besiktningsrutiner avseende trädens tillstånd bör utvecklas 

för att säkerställa att inga olyckor sker på grund av rötangripna träd och grenar inne på 

förskolornas områden. 

 

Ärendet 

Utbildningsnämnden har på uppdrag av kommunfullmäktige tagit fram ett förslag till 

riktlinjer för barnsäkerhet för Stockholms stads kommunala förskolor. Syftet med riktlinjerna 

är att säkerställa en god och likvärdig barnsäkerhet för alla barn i de kommunala förskolorna.  

 

Förvaltningen ställer sig bakom förslaget. Utbildningsnämnden har gjort ett gediget, väl 

genomarbetat förslag med tydliga rubriker och genomtänkt information om vad som krävs 

vid framtagande av interna rutiner och handlingsplaner. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-13. 

Dnr 1.5.1-5/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag 

– se punkt 2 vid BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars 

Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

 

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 
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Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Om vi hade haft förslags- och rösträtt hade vi yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 11  Stockholms stad program för alkohol-, narkotika-, dopnings- och 

tobakspolitiken 2018-2021 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till Stockholms stads program för alkohol-, narkotika-, dopnings- och tobakspolitiken 

2018-2021. 

 

Ärendet 

På uppdrag av kommunfullmäktige har socialnämnden utarbetat ett förslag till program för 

stadens alkohol-, narkotika-, dopnings- och tobakspolitik för åren 2018-2021. Programmet 

syftar till att lyfta fram utvecklingsområden med det övergripande målet att Stockholm ska 

vara en stad fri från narkotika och doping med minskade medicinska och sociala skador 

orsakade av alkohol samt ett minskat tobaksbruk. 

 

Programmet består av sex långsiktiga mål, som följs av delmål och förslag till aktiviteter för 

programperioden. Förvaltningen anser att förslaget till ANDT-program är väl genomarbetat 

och förankrat utifrån kartläggningar i staden och aktuell forskning. Det överensstämmer 

också med staden långsiktiga mål. Förvaltningen ser positivt på förslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-06. 

Dnr 1.5.1-37/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 12  Modernisering av stadens digitala verksamhetssystem inom socialtjänst 

och kommunal hälso- och sjukvård 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till modernisering av Sociala system, stadens digitala verksamhetssystem inom 

socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård. 

 

Ärendet 

Sociala system är de it-stöd som används i stadens socialtjänst och kommunala hälso- och 

sjukvård. Systemen har åldrats och kan inte möta tekniska och verksamhetsmässiga 

utvecklingsbehov. På uppdrag av kommunfullmäktige har stadsledningskontoret föreslagit 

en modernisering genom anskaffning av nya verktyg och system som integreras i stadens 

befintliga miljö och plattformar.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till stadsledningskontorets förslag och bedömer att det 

innebär en flexibel, långsiktig lösning som kan förväntas stödja verksamhetsprocesserna, 

förbättra användarnas arbetsmiljö och möjliggöra en högre servicegrad gentemot invånarna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-06. 

Dnr 1.5.1-755/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Arne Fredholm (M) anmälde jäv och lämnade sammanträdet medan ärendet handlades. 
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§ 13  Motion C om ett parklyft för Stockholm och en kommunal 

nedskräpningsavgift 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Jonas Naddebo, Christina Linderholm och Johan Fälldin, Centerpartiet, om ett 

parklyft för Stockholm och en kommunal nedskräpningsavgift. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Jonas Naddebo, Christina Linderholm och 

Johan Fälldin, Centerpartiet, att en kommunal nedskräpningsavgift ska införas, att parkvakter 

ska anställas eller upphandlas samt att strategiska parkplatser inhägnas för att öka tryggheten 

och säkerheten för de yngsta barnen. Enligt motionärerna behöver staden ett parklyft. 

 

Förvaltningen anser inte att bilden av nedskräpade och dåligt skötta grönytor stämmer in på 

Farsta. Reinvesteringar – parklyft – pågår kontinuerligt i våra parker. I Farsta 

stadsdelsområde finns därför inte behov av parkvakter enligt förvaltningen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-09. 

Dnr 1.5.1-725/2017 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Malena Liedholm Ndounou (C) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C)  

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle föreslå att 

kommunfullmäktige bifaller motionen. 
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§ 14  Motion C om Jobbtorg och nyföretagande 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

motion från Johan Fälldin, Centerpartiet, om Jobbtorg och nyföretagande. 

2. Nämnden anför därutöver att då motionärerna föreslår en ”avyttring” av jobbtorgen, så 

vill nämnden bestämt avråda från detta mot bakgrund av bl.a. de försök som gjordes med 

privata s.k. jobbcoacher för några år sedan. Under åren 2010 – 2012 satsades 3,7 

miljarder kronor och enligt Institutet för arbetsmarknads- och utbildningspolitisk 

utvärdering gav detta inte något större resultat jämfört med arbetsförmedlingens 

ordinarie verksamhet 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige gör Johan Fälldin, Centerpartiet, gällande att Jobbtorg 

Stockholm inte är tillräckligt anpassad till näringslivet och människors behov. Delar av 

verksamheten bör frigöras för fristående aktörer. Motionären föreslår även att 

arbetsmarknadsnämnden ska få i uppdrag att utreda hur Jobbtorgen kan kompletteras i syfte 

att uppmuntra nyföretagande som en väg in på arbetsmarknaden. 

 

Förvaltningen anser att Jobbtorgens uppdrag helt och fullt ska fokusera på arbetslösa med 

försörjningsstöd. Att stödja arbetslösa att bli egna företagare bör finnas med i Jobbtorgens 

batteri av åtgärder och kan sannolikt utvecklas ytterligare inom ramen för nuvarande 

organisation.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-01-30. 

Dnr 1.5.1-35/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag 

– se punkt 2 vid BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Lars Hultkvist (KD) med ett 

ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet. 

 

Malena Liedholm Ndounou (C) anmälde ett ersättaryttrande. 
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Reservation  

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L)  

Till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ersättaryttrande 

Lars Hultkvist (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Malena Liedholm Ndounou (C)  

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle föreslå att 

kommunfullmäktige bifaller motionen. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 15  Kompetensförsörjning inom förskola, skola och socialtjänst 

Rapport från Stadsrevisionen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger Stadsrevisionens rapport om kompetensförsörjning inom förskola, 

skola och socialtjänst till handlingarna. 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen har granskat om kommunstyrelsen, socialnämnden, utbildningsnämnden 

samt stadsdelsnämnderna Norrmalm och Skarpnäck har den styrning och uppföljning som 

krävs för kompetensförsörjning inom förskola, skola och socialtjänst. Granskningen gäller 

bara hur man arbetar med att behålla och kompetensutveckla befintlig personal.  

 

Utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna rekommenderas bland annat att säkerställa att 

kartläggning av befintlig kompetens dokumenteras på samtliga nivåer i organisationen.  

 

Förvaltningen kommer att dra nytta av slutsatserna i rapporten när vi ser över vår egen 

kompetensförsörjning inom förskola och socialtjänst. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-06. 

Dnr 1.6-67/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 16  Fördelning av medel till lokala utvecklingsprojekt och redovisning av 

forskningsprojekt 

Beslut från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens beslut om fördelning av medel till lokala 

utvecklingsprojekt och redovisning av forskningsprojekt till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har fördelat totalt knappt 3 miljoner kronor till lokala utvecklingsprojekt och 

studiebesök 2018. I samma ärende redovisas pågående och avslutade forskningsprojekt. 

Farsta deltar i det pågående projektet Stärkt tidigt stöd i ytterstaden – ett familjecentrerat 

arbetssätt, där öppna förskolan, socialtjänst, barnmorskemottagning och barnavårdscentral 

samverkar om en familjecentral för tidiga hälsofrämjande insatser för barnfamiljer.  

 

Farsta beviljas nu även 100 000 kronor för lösningsinriktad intensiv hemmabaserad 

familjebehandling, LIFH, för att undersöka om det kan vara ett alternativ till en extern 

placering. Nämnden har också fått 155 000 kronor för en förstudie om ett regnbågsteam av 

boendestödjare och en träfflokalsverksamhet för målgruppen HBTQ med psykisk ohälsa. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-06. 

Dnr 1.6-68/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 17  Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 26 februari 2018 

 

Pensionärsrådets protokoll den 26 februari 2018 

 

Demokratirådets protokoll den 24 januari 2018 

 

Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2018-02-20. 

Dnr 1.1-765/2017 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 15 januari – 20 februari 

2018, enligt nämndens delegering. Inom parentes anges enligt vilken ärendegrupp i 

nämndens delegeringsförteckning som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2018-01-23: Rättegångsfullmakt för Birgitta Listermar, enhetschef vid biståndsenheten för 

personer med funktionsnedsättning. Dnr 1.1-31/2018. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, 

dnr 1.1-730/2015) 

2. 2018-01-30: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning att fatta tilldelningsbeslut och genomföra MBL-förhandling 

avseende upphandling av markskötsel och snöröjning av markområden angränsande till 

verksamhetslokaler inom stadsdelsområdena Farsta och Skarpnäck. Dnr 2.2.2-34/2018. 

(8:13) 

3. 2018-01-30: Förlängning av avtal med PMI Clean AB, Städ- och Maskincentralen i 

Stockholm AB, Rengörare Näslund AB, ISKO AB och MIAB NCA Facility Services 

AB om lokalvårdstjänster. Dnr 2.2.2-39/2018. (Enligt nämndbeslut 2014-08-28, dnr 

2.2.2-567/2014) 

4. 2018-02-07: Ny rättegångsfullmakt för May-Britt Michailoff, enhetschef vid vuxen & 

socialpsykiatri. Dnr 1.1-64/2018. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr 1.1-730/2015) 

5. 2018-02-07: Rättegångsfullmakt för Gunnar Magnusson, biträdande enhetschef vid 

vuxen & socialpsykiatri. Dnr 1.1-32/2018. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr         

1.1-730/2015) 

6. 2018-02-07: Ny rättegångsfullmakt för Eva Kheiltash Olsson, biträdande enhetschef vid 

vuxen & socialpsykiatri. Dnr 1.1-65/2018. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr         

1.1-730/2015) 

7. 2018-02-07: Rättegångsfullmakt för Marie Hellström och Ture Almberg, 

socialsekreterare vid vuxen & socialpsykiatri, till förhandling i förvaltningsrätten i mål nr 

27825-17. Dnr 1.1-66/2018. (Enligt nämndbeslut 2015-11-17, dnr 1.1-730/2015) 
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8. 2018-02-08: Genomförandebeslut avseende anläggning av öppen vägg för graffiti på 

Farstaängen. Dnr 1.1-69/2018. (Enligt inriktningsbeslut i VP 2018 och 8:14 i 

delegerings-förteckningen.) 

9. 2018-02-14: Fördelning av föreningsstöd 2018. Dnr 5-83/2018. 

10. 2018-02-19: Tillförordnad stadsdelsdirektör 23-26 februari. Dnr 1.1-92/2018. 
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ÖVRIGT 

 

§ 18  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Skrivelse till trafiknämnden om snöröjning och halkbekämpning i Fagersjö för att 

kollektivtrafiken ska kunna fungera (bilaga) 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP), Lars Jilmstad   

m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättarna Malena Liedholm Ndounou (C) och Lars Hultkvist (KD) anmälde att de stödjer 

innehållet i skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att skicka skrivelsen till trafiknämnden.  

 

 

Inför sammanträdet hade Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet lämnat in 

följande fråga: 

 

Med anledning av att SL:s busstrafik längs Havsörnsvägen i Fagersjö åter ställdes in i 

förra veckan den 27 februari vill vi gärna uppdra till Farsta stadsdelsförvaltning att 

kontakta trafikkontoret. Samt att till trafikkontoret framföra frågan om varför snöröjning 

och halkbekämpning på Havsörnsvägen i Fagersjö förefaller ha låg prioritet. Vi anser att 

det inte är acceptabelt att Fagersjös 3 000 invånare blir avskurna från all kollektivtrafik i 

ett dygn eller mer. Vi vill även be förvaltningen att ta kontakt med trafikförvaltningen för 

att föreslå att en åtgärdsplan bör tas fram tillsammans med SL (landstingets 

trafikförvaltning) och Bussbolaget Keolis för att säkerställa att kollektivtrafiken kan 

fungera. Åtgärdsplanen borde klargöra hur det går att göra så att snöröjningen och 

halkbekämpningen fungerar bättre men också se om det går att inrätta bättre 

hållplatslägen på Havsörnsvägen. 

 

 

Inför sammanträdet hade Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna 

lämnat in följande fråga: 

 

Snöfallet under vecka 9 var omfattande vilket inte motsvarades av en lika omfattande 

snöröjning.  Mest klagomål rapporteras från Farsta-Skarpnäck, tätt följt av Enskede-

Årsta-Vantör. 

 

Vi är väl medvetna om att det är trafikkontoret och inte stadsdelsförvaltningen som har 

ansvar för snöröjning på våra gator och trottoarer, men tycker ändå att vi i nämnden bör 

ställa oss frågan om Farsta och övriga söderort är lägre prioriterade än andra stadsdelar 

när det gäller snöröjning? 
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2015 lanserade MP och majoriteten den jämställda, feministiska snöröjningen. Ett bra 

förslag som bör leda till att funktionshindrade, barnföräldrar, äldre och cyklister kan ta sig 

fram lättare. Bilisternas framkomlighet skulle nedprioriteras. Det vi ser idag är att gatorna 

är renskrapade medan trottoarerna är snöhöljda/moddiga. Funktionshindrade, äldre, 

föräldrar med barnvagn tvingas dela gata med bilister. 

 

När införs den jämställda snöröjningen?   

 

Antal klagomål/synpunkter inrapporterade mellan 27 februari och 4 mars: 

 

Farsta-Skarpnäck = 232 

Enskede-Årsta-Vantör-Östra Älvsjö = 205 

Södermalm = 192 

Skärholmen-Hägersten-Liljeholmen-Västra Älvsjö = 175 

Norrmalm = 153 

Bromma = 122 

Kungsholmen = 96 

Östermalm = 77 

Hässelby-Vällingby = 72 

Spånga-Tensta = 55 

Rinkeby-Kista = 26 

 

Källa: Trafikkontoret 

 

Förvaltningen lovade ta upp dessa frågor om snöröjning och halkbekämpning med 

trafikkontoret. 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 


